



ကညီဂျီဝီခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးပုၤဂျီဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဗီုပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢယနူၤအါရံၤ ၁၃သီ, ၂၀၂၁ / KHRG လံာ်ကတြုၢ်နီၣ်ဂံၢ်-20-165-i1

ဒုပျံၣ်ယာ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဝဲဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိတဂၤဖဲ နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, လၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၂၀

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီတအံၤ ပာ်ဖျါဝဲ တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဝဲဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိတဂၤဂျီဝီခွဲးယာ် ကဲထီၣ် အသးဖဲ လၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၄သီ မ့တမ့ၢ် ၂၅သီ, ၂၀၂၀န့ၣ် လၢ ၁---သဝီ, မ---ကရူာ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျံၣ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖိသၣ်မုၢ်ဖိလၢအသးန့ၣ်အိၣ်ထဲ စန့ၣ်တဂၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်အီၤလၢ ပိာ် ခွါခိၣ်တုၢ်ခိၣ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးအီၤလၢဟံၣ်တဖျါလီၤအပူၤ ဖဲအမိၢ်အပၢ်တအိၣ်လၢဟံၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ပိာ်မုၢ်ဖိ အပၢ်လဲၤတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူၣ် ဒုသဗီုသ့ၣ်ကုသးပုၤအအိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ လီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်ဖိန့ၣ်ကမီၤတဖၣ် ဖီၣ်ချ့းန့ၢ်ပုၤမၤကမၣ်တၢ်တဂၤအံၤဖဲ လၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၃၀သီ, ၂၀၂၀န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ပုၤမၤကမၣ်တၢ် တဂၤအံၤ ယုၢ်ပုၤဖျါဒုသ့ၣ်ကွၢ်အသးဖဲ လၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၃၁သီ, ၂၀၂၀န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်ဖိန့ၣ်ကမီၤ တဖၣ် ကွၢ်ယုၤကွၢ်အီၤတဘျီလၢဘၣ်အယီၤ တၢ်ဟံးထီၣ်ဂျီဝီ လိာ်ဘၢလိာ်ကွၢ်အီၤဆူၣ်ညါ တအိၣ်နီၣ်တမံၤ လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့မ့ၢ်ပုၤတုၢ်ဘၣ်တၢ်တမီၤ ကွၢ်ဆၣ်မဲာ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်မၤတရီၤတပါဝဲသးခိၣ်မုၢ်လီၢ် ဒီးနီၣ်ခိၣ် ကွၢ်ဂီၤတၢ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံး လၢအကဲထီၣ်သးဖဲတၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်မံၤယုာ်အီၤအခါန့ၣ်လီၤ. ဒ်သးဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိအံၤ အ သးတၢ်တုၢ်ဘၣ်ခိၣ်မုၢ်လီၢ်တဖၣ်အံၤ ကလီၤမၤကွၢ်အကီၢ် အဝဲတဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဒီး သးတၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချ့နီၣ်တဘျီဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	သ့ၣ်ထံးမုၢ်ခွါတၢ်မၤပယုဲထီၣ်ဒါဖိသၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ	လၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၄သီ မ့တမ့ၢ် ၂၅သီ ၂၀၂၀န့ၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၢၣ်)	၁---သဝီ, မ---ကရူာ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျံၣ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ်

¹တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဖဲ လၢခိၣ်ဖဲဘၣ် ၂၀၂၀န့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူၣ် ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကဲးတၢ်တဂၤဖဲ ဒုပျံၣ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂျီဝီခွဲးယာ် ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒီးပုၤဟံၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ် ဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၢ်ဘၣ် တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤ လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအ ကီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျဲန့ၣ်လီၤ.

ပုလဲအတူဘက်တစ်ကွက်အကျိုး	
မံ	နီဘ---
သးနံ	စနံ
မုန်/ခါ	မုန်
ကလု	ကညီ
ဟံနီဖီဖီ အိန် /တအိန်	သဘူ
တံဖဲတံမာ	ကွီဖီ
တံဘုန်တံဘါ	ဘူးဒး
အိန်ဆိးဒူသဝီ	ခ---သဝီ, မ---ကရူ, နိန်တကီကီဆပ်, ဒူပုန်ယံကီရုန်

Formatted Table

ပုလဲအမဲအပယွဲတံတကွက်အကျိုး		
မံ	တံဖဲတံမာ	အိန်ဆိးဒူသဝီ
စီဟ---	ထူစံ	ခ---သဝီ, မ---ကရူ, နိန်တကီကီဆပ်, ဒူပုန်ယံကီရုန်

(၂)ပတီတပတီ-တံဂုတ်တံကျိအကံအစီ

၁. ရှဲပုလဲနဟံးနီတံကဲထီသးတခါအံ တဆီဘက်တဆီတကွာ်.
 သဝီဖီတကွာ် ဆဲးကျိဒးသုန်ညါ KHRG ပျီပုပုမာတံဖဲဘက်ယးတံကဲထီသးအဂုတ်အံ ခီဖျီလီတဲစီနုန် လီ. ဝံအလီခံ KHRG ပျီပုပုမာတံဖဲတကွာ်အံနုန် ဆဲးကျိဒးသုန်ညါကွာ်ယး (ပျီပုပုမာတံဖဲလဲအ ဂတကွာ်) အယိ ယလဲမာတံထံလိာ်သံကွာ်တံဒီး သဝီသးပုဒီး ပုတူဘက်တံအဟံနီဖီဖီတဖုန် ဝဲလါ ဒိုင်စုဘာန် ၁၉သီ, ၂၀၂၀နံနုန်လီ.

ကွဲးနီပုလဲဟုန်တံဂုတ်အံတကွာ်စုန်စုန်သုန်ညါ တံဂုတ်အံအမုတ်အတီလါကျိလဲ.
 သဝီသးပုဒ်အနီကစာ်ဒိုင်ပဲပုပုပုဂီလါ တံပံးထီဂုတ်ဝီတခါအံအပူနုန်လီ. တံဂုတ်တံကျိဂံထံး အဂတဖုန် ဘက်တံဟံဖျီထီအီလါ ပုတူဘက်တံအဘူးအတံဟံနီဖီဖီတဖုန်နုန်လီ.

(၃)ပတီတပတီ-ဟံဖျီတံကဲထီသးအဂုတ်အကျိလဲလါပုပုတကွာ်

ဟံဖျီတံကဲထီသးအဂုတ်အကျိလဲလါပုပုတကွာ်.
 တံကဲထီသးဂုတ်ဝီတခါအံ ဟဲကဲထီအသးဖဲ လါနီဂုဘာန် ၂၄သီ မုတမု ၂၅သီ, ၂၀၂၀နံ လါခ--- သဝီ, မ---ကရူ, နိန်တကီကီဆပ်, ဒူပုန်ယံကီရုန် ကညီဒီကလုစာ်ဖိုင်ကရု (KNU) တံပဟီဂု ဝီအပူနုန်လီ. ပုတူဘက်တံတကွာ်အံ အသးနံအိန် စနံ ဒီးအမံမုဒဲ နီဘ--- နုန်လီ. ပုမာ ကမုတ်တံစီမုဒဲ စီဟ---နုန်လီ. ပုမာကမုတ်တံတကွာ်အံ ဟဲကွာ်အိန်လါသဝီပု စးထီဖဲတံစူခါ အဆာကတီ (ကဘန်ဖဲ လါယူတုလါအိးကထီဘာန်အပူ) ၂၀၂၀နံအံနုန်လီ. တံကဲထီသးအဆာ ကတီ အဲဟဲအိန် မာအိန်စံဒီး ပုတူဘက်တံအဟံနီဖီဖီနုန်လီ.

 ဝဲလါနီဂုဘာန် ၂၄သီ မုတမု ၂၅သီ ၂၀၂၀နံနုန် နီဘ--- အမိဒီးအပဲလဲလါပုသံအဟံလါသဝီ အဂတဖုန် ဝဲ---သဝီဒီးဟံတုဂဲအဖီနီဆဲးတဖုန်လါဟံနုန်လီ. ဖိသုပိဟံမုတ်ဖီတကွာ်အံ အဟံတဲ

ဘဏ် KHRG ၏အံ၊ “အခိုင်ထံးနှစ်စီဟ--- လဲးဒီးပုလဲးပုလဲးသံအဟံးစွာ၊ ဝဲပလဲးတုလဲးပုလဲးဟံးတဘျီ ယီ အဝဲတလဲးဒီးပုလဲးဘဏ် ဒီးအဝဲဟဲကု (ဆုခ---သဝီ). ယမာဒီးယပဟဲကုတုလဲးဟံး ဝဲဖးဖီမုာ် ကဘဏ် ဝဲဂီဒီ ၂နာ်ရံာ် (လဲးနီာ်ဝဲဘဏ် ၂၅သီ, ၂၀၂၀နံာ်)” နှစ်လီာ်.

ဝဲမိာ်ပာ်ခဲကုဟဲကုတုဆုဟံးအခါ ထံာ်ဝဲ နီာ်ဘ--- အံးဟံာ်ဝဲဒ်နှစ်လီာ်. မုာ် စီဟ--- တခီ မဲလဲး ဟံးပုလဲးအံးနှစ်လီာ်. တုမုာ်မိာ်ပာ်ခဲကုအံးထံာ်အိာ်သးတဖာ် လဲးဆီလဲးအဝဲသ့ာ်ဂီာ်အယီ ဖိသ့ာ်ပိာ် မုာ် ဖိအပာ်သံကွာ်ဝဲ စီဟ---အံးလဲး, “ဖိသ့ာ်တကါအံးအဟံာ်ဘဏ်လဲာ်. နမာ်အီာ်တံာ်တမံးမံးဒီမံး.” စီဟ--- တဲဆါအီာ်လဲး အတမာ်ဖိသ့ာ်ပိာ်မုာ်အံးတံာ်နီာ်တမံးဘဏ်နှစ်လီာ်. ပာ်တကါအံး သံကွာ်အဖိမုာ်ကစု နုဖိလဲး တံာ်မနုာ်ကဲထီာ်သးဒီးအီာ်လဲာ်အဂုာ်နှစ်လီာ်. အဖိမုာ်ဖိအံးစံးဆါအီာ်လဲး, “ယပျဲာ်တံာ်တကါနှစ်(စီဟ---).” အပာ်သံကွာ်ကဒီးအီာ်လဲး ပုလဲးတကါနှစ်အမာ်ဘဏ်အီာ်တံာ်မနုာ်လဲာ်. ပာ်အံးဟံးဖျါထီာ်ဝဲလဲး အဖိ မုာ်စံးဆါအီာ်လဲး, “အဝဲမာ်ယ” (မုာ်ပုလဲးတုာ်ဘဏ်တံာ်သ့ာ်တံာ်ကတိာ်တဖျါအံးဒီးလဲာ်တခီ ပတသ့ာ်ညါ လီာ်တံာ်ဘဏ်နှစ်လီာ်.) ပုလဲးတုာ်ဘဏ်အပာ်တဲအါထီာ်ဝဲလဲး, “အဝဲ (ဖိသ့ာ်မုာ်ဖိအံး) မုာ်ထံာ်အီာ် (ပုမာ်က မုာ်တံာ်အံး)နှစ် အဝဲပျဲာ်တံာ်ဒီးဟံာ်ဝဲဒ်နှစ်လီာ်.”

တဘျီယီနှစ် ဖိသ့ာ်ပိာ်မုာ်ဖိအမိာ်အံး ကွာ်သမံးသမိးဝဲ အဖိမုာ်ဖိကွာ်ဂီာ်ဒီးထံာ်ဝဲပိာ်ခွါကွာ်ဂီာ်ထံးလဲးတံာ်ကိပုာ် နှစ်လီာ်. ဖိသ့ာ်မုာ်ဖိအခဲစွာ်ကီးဘဏ်စီာ်ဒီးဘဏ်ဒီးဘဏ်ထံးဝဲဒ်နှစ်လီာ်. တုမုာ်မုာ်ဆုာ်ထီာ်ဒီး နီာ်ဘ--- တဲ ဘဏ်အမိာ်အပာ်လဲး အဟာ်ဖးဒီးအယီဒုတဖာ်ဆါ, ဒီးဝဲအဝဲမုာ်လဲးဆံာ်ဆါအခါနှစ် တုာ်ဘဏ်ဝဲအဆါနှစ်လီာ်.

ပုလဲးတုာ်ဘဏ်အပာ်ဟံးဖျါထီာ်တံာ်ဂုာ်အံးဆု နုသဝီသ့ာ်ကုသးပုာ်အအိာ်ဝဲ လဲးနီာ်ဝဲဘဏ် ၂၅သီ, ၂၀၂၀နံာ် ဟါလီာ်ခီအဆါကတီာ်နှစ်လီာ်. စီဟ---အံး ယုာ်အိာ်ခွဲသ့ာ်ဘဏ်ဆာ် သဝီပုလဲးနှစ်ကမိာ်တဖာ် ဖိာ်ချုး နှစ်အီာ်ဝဲ လဲးနီာ်ဝဲဘဏ် ၃၀သီ, ၂၀၂၀နံာ်အံးနှစ်လီာ်. ဝဲအလီာ်ခဲ အဝဲသ့ာ်လဲးဆုာ်ခီယီာ် စီဟ--- အံး ဆုကရူာ်ခိာ်နီာ်တဖာ်အအိာ်, ဘဏ်ဆာ် အဝဲယုာ်ထုာ်ဖျဲးခွဲသ့ာ်ကွာ်အသးဝဲ လဲးနီာ်ဝဲဘဏ် ၃၁သီ, ၂၀၂၀နံာ် ကဘဏ်ဝဲ မုာ်နုာ်ခီ ၁၁နာ်ရံာ်အဆါကတီာ်နှစ်လီာ်. ဝဲလဲးယနုာ်အါရံာ် ၁၁သီ, ၂၀၂၀နံာ်နှစ်, ပုလဲးယအီာ် တဘဏ်ဒီးဘဏ် ဒီးခ---သဝီသးပုာ်တဲစွာ်ကီးဝဲလဲး အယု စီဟ--- တဘဏ်ဘဏ်ဒီးတနုာ်ဟူ တံာ်ကစီာ် ဘဏ်ယးအဂုာ်အဂျီနီာ်တမံးလဲးဘဏ်နှစ်လီာ်.

သဝီသးပုာ်ဟံးဖျါထီာ်ယုာ်စွာ်ကီးဝဲလဲး အပျဲာ်တံာ် မုာ်လဲး တချုးဒီးလဲး စီဟ---ယုာ်ထုာ်ဖျဲးကွာ်အသးဘဏ် နှစ် တံာ်တဲအီာ်လဲး, “နကဲသဝီသးပုာ် နမာ်တံာ်မုာ်တဘဏ်ဘဏ်နှစ် ကဘဏ်ကုလဲးနုာ်လီာ်.” ပုလဲးစီဟ--- တဘဏ်ဒီးဘဏ်အယီ သဝီသးပုာ်ဘဏ်ယီာ်လဲး အကဟဲကုမာ်တတီာ်တလီာ်ထီာ်ဘဏ်ဖုးအီာ်မုာ်ဂုာ်, ပုလဲးတုာ် ဘဏ်တံာ်ဒီးအဟံးဖိယီဖိ မုာ်တမုာ် သဝီဖိတဖာ်မုာ်ဂုာ်နှစ်လီာ်. ပုလဲးတုာ်ဘဏ်အဟံးဖိယီဖိစွာ်ကီးပျဲာ်တံာ် ၏ သိးဒီးသဝီသးပုာ်အတံာ်ဘဏ်ယီာ်အိာ်အသိးနှစ်လီာ်.

တံာ်ကဲထီာ်သးတနံာ်အလီာ်ခဲ နီာ်ဘ---အပာ်လဲးဆုာ်အီာ်ဆု ကီာ်ပယီပဒိာ်ကွဲးဒီးတံာ်ဆါဟံးနှစ်လီာ်. တံာ် ဆါဟံးကသံာ်သရဲာ်ဒီးကထာ် ကွာ်ထံးသမံးသမိးအတံာ်ပုလဲးဒီး ဟ့ာ်အီာ်ကသံာ်အိာ် ၅သီအဂီာ်ဝဲ မာ နီာ်မာ်ယါမုာ်နုာ်သီလဲး ကဘဏ်ဟဲဒီးကွာ်ကဒီးအသးအသီတဘျီနှစ်လီာ်. ဘဏ်ဆာ် ကသံာ်သရဲာ်ဒီးက ထာ်ဖးဒိာ်အံး တဒုးသ့ာ်ညါ ဖိသ့ာ်ပိာ်မုာ်အပာ်ဘဏ်ယးဒီးအဖိမုာ်ဖိတံာ်အိာ်သးနီာ်တမံးဘဏ်နှစ်လီာ်. ဖိ သ့ာ်ပိာ်မုာ်အံး တဒီးနှစ်ဘဏ်စွာ်ကီးတံာ်ဟ့ာ်ဆုာ်ထီာ်နီာ်သးဂံာ်ဘါ လဲးတံာ်ကကုဆါယါဘျါ အနီာ်သးအတံာ် တုာ်ဘဏ် သးခိာ်မုာ်လီာ်တဖာ်အံးအဂီာ်နီာ်တမံးဘဏ်နှစ်လီာ်.

KHRG ပျဲာ်ပုလဲးတံာ်ဖိ ထံာ်လီာ်တဲသကိးတံာ်ဒီးပုလဲးတုာ်ဘဏ်အမိာ်အပာ်ဝဲလဲးဒ်စွာ်ဘဏ် ၁၉သီ, ၂၀၂၀နံာ် အခါ, ပုလဲးတုာ်ဘဏ်အံးတုာ်ဘဏ်ဒီးဝဲ ခိာ်နှစ်ဒီးနီာ်ခိာ်ကွာ်ဂီာ်တံာ်ဘဏ်ဒီးဘဏ်ထံးတဖာ်လဲးအကဲထီာ်သးခီဖျိ တံာ်ဖိာ်ဆုာ်မာ်တရီတပါအီာ်အယီနှစ်လီာ်. ဖိသ့ာ်ပိာ်မုာ်ဖိအတံာ်ဟံးသ့ာ်ဟံးသးဆီတလဲ ဒီးစံးဝဲလဲး အဟာ်

ဖာဆါဒီးန့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးအိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ အဖံးဘၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤဘိလီၤဝါၤ ဧးညီ န့ၣ်န့ၣ် ဖဲအမိၢ်အပၢ်သံက့ၢ်အိၣ်တၢ်အခါ တအဲၣ်ဒီးစံးဆၢတၢ်လၢၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ်စံးဆၢဒၣ်ကယၢၤ အ တၢ်ကတိၤတဖၣ် အဆၢတစဲဘူးဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲပျံၤတၢ်အယံၤ ဟးထီၣ်က့ၤလီၤဝဲ လၢသဝီပူၤတဘျီလၢၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ကဝီၤကရူၢ်ဘၣ်ဘၢဟးလူၤယုစီၤဟ---ဘၣ်ဆၣ် ယုဝဲတဘၣ်ဒီးဘၣ်. မ့ၢ်နီၢ်ဘ---အပၢ်တခီ ဟ်ဖျါ ထီၣ်အတၢ်ဘၣ်သးလၢ လီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၢ်စိန့ၢ်ကမိၤတဖၣ် ကဖီၣ်ကွဲၣ်ပုၤမၤကမၣ်တၢ်တဂၤအံၤဒီးဟံးထီၣ်အိၣ် ဂ့ၢ်ဝီလၢအဖီၣ်ဆူၣ်ဖိသၣ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲလိာ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်လၢ ကယုန့ၢ်အဖီမုၢ်ကျဲတဘိ ဘိ ဒ်သိးကဒီးန့ၢ်ဘၣ်က့ၤ နီၢ်ခိးခိးန့ၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤ လၢအ ဘၣ်ဘျီဒီးဘၣ်ဒါ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(ဂ့ၢ်ဝီတခါအံၤ တၢ်တတီၣ်ဖျါထီၣ်အိၣ်ဆူၣ် ကညီဒီကလုာ်ပၤကီၢ်သးအိၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤ KHRG ပျီပူၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိ ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဝဲ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိယိဖိဒီးလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၢ်စိန့ၢ်ကမိၤတဖၣ်လၢ ကတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူၣ် ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ကီၢ်ရၢၣ်ပူၤန့ၢ်စိန့ၢ်ကမိၤတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.)

(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲး တၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိယိဖိဒီးသဝီသးပုၤတဖၣ်ဟ့ၣ် KHRG တၢ်ပျံၤလၢကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤန့ၣ် လီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢ သဘူတဖု လၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ် ကလံာ်ထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိာ် လီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၢ်စိန့ၢ်ကမိၤတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ် ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤကဗျါတဖၣ် အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘိ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khr.org အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

Dooplaya (Southeastern Karen State) District

